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Захист дипломних магіс-
терських робіт в ДДАЕУ

Школа молодого вченого

Робота дисертантки Надії Карпеко ви-
конана в Національному університеті ци-

вільного за-
хисту Украї-
ни, керівник 
кандидат на-
ук з держав-
ного управ-
ління Алі-
на Помаза-
Пономаренко 
з того ж на-
вчального за-
кладу. Офі-

ційними опонентами виступили д.держ.
упр, професор Віктор Сиченко та к.держ.
упр. Олена Поступна ХРІДУ НАППУ.

Дисертантка обрала не просто акту-
альну тему для дослідження, але у галузі 
яка, як показує 
час, потребує 
системного ре-
формування та 
переформату-
вання: «Орга-
н і з а ц і й н о -
е коном іч н и й 
механізм дер-
жавного регу-
лювання роз-
витку загальної середньої освіти в Укра-
їні». Метою дослідження є розробка тео-
ретичних засад і практичних рекоменда-
цій щодо вдосконалення організаційно-
економічного механізму державного 
 регулювання розвитку загальної серед-
ньої освіти в Україні.

Дослідниці вдалося визначити систему 
регламентації організаційно-економічного 
механізму в загальній середній освіті Укра-
їни, розкрити особливості організаційно-
економічного механізму в загальній се-
редній освіті в сільській місцевості. Також 
Надія Миколаївна зробила спробу окрес-
лити структурно-функціональні аспекти 
державного регулювання у сфері вивчен-

ня вітчизняного досвіду реформування 
організаційно-економічного механізму в 
загальній середній освіті. Робота викли-
кала жвавий інтерес і низку запитань до 
дисертантки, на які вона надала змістовні, 
обґрунтовані відповіді. 

Одним з ключових 
висновків в роботі 
дисер тантки, відзна-
чимо необхідність 
розробки й реаліза-
ції проектів для під-
тримки функціону-
вання та розвитку 
системи такої освіти 
на засадах публічно-

приватного партнерства, зокрема вста-
новлення, правового визнання та легіти-
мізації взаємозв’язків між усіма зацікав-

леними учасниками цієї системи. 
Надважливим також є обґрунту-
вання функціонування сільської 
школи як соціокультурного цен-
тру в сільській місцевості.

Голова спецради професор Ана-
толій Кобець відзначив, що першим 
засіданням спецради започаткова-
но велику справу – справу підго-
товки здобувачів наукового ступе-
ня кандидата наук зі спеціальності 

25.00.02 – 
«Механізми 
державного 
у п р а в л і н -
ня», а висо-
кокваліфіко-
ваний, пред-
ставницький 
склад спец-
ради стане 
з а п о р у ко ю 
плідної, ба-
гаторічної праці.

З вдалим початком роботи спецради!
Ігор Приходько, заступник  
голови спецради, професор

Перший захист у новій спецраді
3 березня 2017 року в ДДАЕУ розпочала свою роботу спеціалізована вчена рада  

К 08.804.04. Відбувся перший захист дисертації на здобуття наукового ступеня 
кандидата наук зі спеціальності 25.00.02 – механізми державного управління. 
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Студенти факультету водної інже-
нерії та екології, які здобувають спе-
ціальності «екологія, охорона навко-
лишнього середовища і збалансоване 
природокористування та «гідротех-
ніка» неодноразово виїжджають на 
екскурсії до Дніпровської ГЕС, ОАО 
«Укргідроенергія», центральну стан-
цію аерації. Ми поговорили про це зі 
старшим викладачем кафедри сіль-
ськогосподарських гідротехнічних ме-
ліорацій Тетяною Іванівною Ткачук.

Що нового молодь відкриває для се-
бе в цих поздках?

Такі екскурсії організовуються з ме-
тою покращення і підвищення знань 
студентів. Щоб їм показати як усе від-
бувається, всі зорганізовані нами виїз-
ди передбачають ознайомлення з раціо-
нальним природокористуванням. Якщо 
наприклад, ми відвідуємо «Інтерпайп-
сталь» то нас не стільки цікавить мета-
лургія нового покоління а те, як підпри-
ємство справляється з викидами та як 

використовує воду. Є безперечно якась 
частка води, що витрачається безпо-
воротно наприклад, входить до складу 
продукції, то той відсоток і добирають. 
Решта – хімічно й механічно очищуєть-
ся і знову використовується. Є схема 
прямоточна, а є повторна. 

Студенти мають доступ все це поди-
витись, побувати в лабораторії.

У них побудовано замкнутий цикл 
водопостачання. Вода забирається один 
раз і використовують її по колу, не ски-
даючи у водні джерела. Тим самим ра-
ціонально використовують водні ресур-
си. Того забруднення в атмосферу, яке 
було раніше від металургійних заво-
дів вже немає. Підприємство оснащене 
спеціальними фільтрами, які збирають 
домішки як і є після відпрацювання си-
ровини. Ті всі шкідливі речовини не ви-
кидають в атмосферу. Очищують і ви-
возять на полігони для захоронення.

Часто ваші студенти їздять на 
Дніпровську гідроелектростанцію. 

Що там цікавого вони можуть для се-
бе почерпнути, крім, звісно вразитись 
самою спорудою? 

Гідроенергія на відмінну від тепло-
вої і атомної є екологічно чистою і со-
бівартість виробленої продукції також 
невисока.

Центральна станція аерації теж є ці-
кавим об’єктом для відвідин. Студенти 
дивились як стічні води комунальних 
підприємств очищуються, весь процес 
від того як поступила на очисні спору-
ди до скидання в водний об’єкт.

Чи мають можливість наші ДДА-
ЕУ пройти практику на згаданих під-
приємствах?

Не на всіх. Наприклад, на Інтерпайп-
сталь не проходять. Але на тих, що ма-
ють безпосередній стосунок до наших 
спеціальностей – так. Цей зв’язок три-
ває давно і налагоджений з кафедрами 
факультету, не лише з нашою.

Людмила Брега

Переможці олімпіади з екології

Закінчилися студентські 
роки для цьогорічних мене-
джерів магістрів. Відбувся за-
хист дипломних магістерських 
робіт в Аграрно-економічному 
університеті за освітнім ступе-
нем «Магістр» за спеціальністю 
«Менеджмент організацій і адмі-
ністрування (за видами економіч-
ної діяльності)».

Сердечно вітаємо студентів з 
успішним захистом дипломних 
робіт, які відбулися в період з 20.02.17 р. по 28.02.17 р. на кафе-
дрі менеджменту організацій. Дипломні магістерські роботи 
виконувалися за матеріалами реальних підприємств, що під-
тверджується актами впровадження їх результатів.

Екзаменаційна комісія розглянула 72 дипломні магістер-
ські роботи студентів денної та заочної форм навчання. З них 
захищено на «відмінно» – 20, на «добре» – 46, на «задовільно» 
– 6 робіт. В складі комісії працювали доктор наук з державного 
управління, професор Чорноморського національного універ-
ситету ім. П. Могили Андрій Антонов – голова комісії, а також 
декан факультету менеджменту і маркетингу Лариса Курбаць-
ка, завідувач кафедри менеджменту організацій Віктор Сичен-

ко, завідувач кафедри менедж-
менту і права Олександр Ве-
личко, завідувач кафедри еко-
номічної теорії та управління 
сільським господарством Ігор 
Вініченко, професор кафедри 
менеджменту організацій Рус-
лана Миронова.

Середній бал захисту склав 
4,2, що свідчить про високу 
підготовку випускників.

Вперше всі роботи було 
перевірено на унікальність за допомогою технічних засобів, 
середній рівень яких перевищував 70 %.

Крім традиційних аспектів менеджменту в аграрному біз-
несі окремі дипломні роботи були присвячені дослідженню 
інноваційно-інвестиційного управління підприємствами, 
оцінці ризиків, диверсифікації виробництва, оптимізації 
оплати праці робітників з урахуванням гендерної складової,  
розвитку кооперації.

Бажаємо випускникам професійних успіхів та кар’єрного 
зросту!

Олена Бербенець, доцент кафедри  
менеджменту  організацій ДДАЕУ

Магістри наші в світ іти готові

Корисні поїздки

На кафедрі екології та охорони 
навколишнього середовища наго-
родили переможців І-го етапу Все-
української студентської олімпіади 
за напрямом підготовки 6.040106 
«Екологія, охорона навколишнього 
середовища та збалансоване при-
родокористування». Ними стали 

студенти групи ЕМ-1-13 Мовчан 
Григорій Валерійович посів І місце, 
Соловйов Станіслав Юрійович – ІІ 
місце, Довженко Ксенія Анатоліїв-
на – ІІІ місце. Одразу ж переможці 
розпочали підготовку до наступно-
го етапу олімпіади аби гідно пред-
ставити ДДАЕУ.
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В заході взяли участь 
студенти першого кур-
су агрономічного фа-
культету та факультету 
обліку і фінансів.

Куратори В.М. Ловін-
ська Д.А. Мкртчян С.В. 
Юрченко О.В.Синчук 
О.О.Поплавський за-
ступник проректора з 
науково-педагогічної роботи пройня-
лись тематикою заходу, яку озвучили 

працівники бібліотеки 
В.Гескіна, В.Андрєева 
та С.Дубровська. Но-
ві Державні свята в 
Україні є ознакою 
державності незалеж-
ної країни, її єдності 
та суверенітету.

Студенти групи 
А-2-16 Даніїл Коро-

льов, Мирослав Кучма, Микола Лин-
ник та Аліса Забігайло (ОПС-1-16) 

прочитали вірші 
українських поетів 
Н.Поклада, О.Олеся, 
Н . К р о п о т к і н о ї , 
В . П е р е я с л а в ц я , 
Л . К о с т е н к о , 
Д . П а в л и ч к а , 
В.Моргуна та інших, 
про Державні сим-

воли на-
шої країни: 
П р а п о р , 
Гімн та 
Конститу-
цію Укра-
їни, свята 
Соборності 
та Злуки, 
революцію 
Гідності та 

Свободи, День Незалежності.
Із заключним словом виступи-

ла директор наукової бібліотеки 
А.Г.Братчик, яка подякувала студен-
там і працівникам бібліотеки за цікаві 
виступи та запросила студентів брати 
участь у творчих об’єднаннях.

Світлана Дубровська. бібліотекар  
1-ї категорії наукової бібліотеки

Державні свята України
15 березня 2017 року на засіданні читацького об’єднання «Ріднокрай» наукової бібліотеки прпойшла  

тематична кураторська година присвячена Державним святам України.

• Міжнародний відділ інформує

Такими словами студенти та викладачі вітали  
міс’є Жана-Клода Віно!

Жан-Клод – професійний викладач французької мови, 
має освіту менеджера, захоплюється театром і кіно. З 16 
березня по 5 квітня Жан-Клод буде займатись зі студен-
тами на курсах інтенсивного вивчення французької мови, 
які організовуються щорічно в ДДАЕУ за підтримки «Фе-
дерації Обміни Франція-Україна».

Галина Чичкань та Ірина Заболоцька – викладачі кафе-
дри філології та їх студенти організували зустріч фран-
цузького гостя на високому художньому рівні, і з справж-
ньою українською гостинністю.

Щороку 10-15 студентів та викладачів отримують мож-
ливість пройти практику та стажування у Франції, тому 
мотивація до вивчення мови та культури в університеті 
постійно зростає.

Bienvenue,  
monsieur Wino!

23 лютого 2017 року в ДДАЕУ відбулась зустріч з Клінтоном Мар-
тіном – представником Посольства Канади в Україні. Тема – зона 
вільної торгівлі Україна-Канада. 

В дуже дружній атмосфері студенти-магістранти та викладачі 
ННІЕ ДДАЕУ спілкувались з гостем. До «старших» приєдналась і 
другокурсниця Ліза Бровко – вона вільно володіє англійською мовою 
і з радістю користується нагодою поспілкуватись. 

А студент біотехнологічного факультету Карлов Сергій – перемо-
жець всеукраїнського конкурсу «Найкраща закордонна практика» – 
поділився власним досвідом. 

English-speaking meeting:) показала, що наші студенти й викладачі 
можуть вільно комунікувати з носіями англійської мови. А студент 
факультету обліку і фінансів Володимир Мішенський вразив гостя ще 
й вільним володінням французькою мовою. 

Ірина Воловик, начальник відділу міжнародних зв'язків
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У сучасному суспільстві відбува-
ються системні зміни в соціальній, 
економічній і політичній сферах, які 
обумовлюють підвищений інтерес до 
проблем фінасово-економічної безпе-
ки. Досліджуються її різні аспекти, 
розробляються нові концепції, від-
криваються відповідні спеціальності 
та інститути.

Тому потреба у підготовці таких 
спеціалістів є над-
звичайно актуаль-
ною на сучасному 
етапі розвитку еко-
номіки України.

Наш універси-
тет не є винятком. 
Здійснивши гли-
бокий аналіз по-
питу на фахівців з 
питань фінансово-
економічної безпеки в регіоні та об-
ґрунтувавши потребу в них перед 
Міністерством освіти і науки Украї-
ни у 2015 році кафедрою обліку і 
 аудиту було ліцензовано спеціальність 
8.18010014 «Управління фінансово-
економічною безпекою» для підготов-
ки фахівців освітнього ступеня «Ма-
гістр». Її відкриття визначило необхід-
ність перейменування кафедри і вже з 
07 жовтня 2015 року, згідно наказу рек-
тора, розпочато відлік новітньої історії 
кафедри обліку, аудиту та управління 
фінансово-економічною безпекою.

Перший набір студентів підтвер-
див правильність стратегії розвитку 

кафедри, адже було повністю заповне-
но ліцензійний обсяг у 25 студентів.

У процесі навчання студенти, які 
обрали дану спеціальність отриму-
вали необхідні знання з питань ан-
тикризового управління, фінансово-
економічної безпеки інвестицій та ін-
новаційної діяльності суб’єктів госпо-
дарювання. Найбільш складні питан-
ня виносяться на розгляд і вивчення 

під час практичних та семінарських 
занять. Також велике значення в про-
цесі вивчення та закріплення знань 
відіграє самостійна робота студентів, 
проходження комплексних виробни-
чих практик на підприємствах, в дер-
жавних установах, банках та інших 
організаціях різних форм власності.

Не відставали студенти групи 
МгУФЕБ-1-15 і у науковій діяльності. 
За 1,5 роки навчання вони брали ак-
тивну участь у засіданнях наукового 
гуртка «Дебет-Кредит», були чле-
нами засідань студентського бізнес-
інкубатора ІЦАТ ДДАЕУ, були учас-
никами науково-практичних конфе-

ренцій; у бізнес-тренінгах та у спіль-
ному проекті з Радою молодих вчених 
ДДАЕУ, метою якого була оцінка 
ресурсного потенціалу та виявлення 
можливостей розвитку регіону.

Всі студенти, виконуючи випуско-
ві магістерські роботи публікували 
статті у фахових виданнях України та 
тези в матеріалах науково-практичних 
конференцій, що було обов’язковою 

умовою допуску до ди-
пломування. До захис-
ту були представлені 
24 дипломні роботи 
студентів, які були за-
хищені на позитивні 
оцінки. Середній бал 
захисту склав 4,42. Ре-
зультати 7 дипломних 
робіт рекомендовано 
екзаменаційною комі-

сією до впровадження у виробництво, 
а 3 магістрам з управління фінансово-
економічною безпекою рекомендова-
но продовжити навчання в аспіранту-
рі ДДАЕУ.

Вручення дипломів, вже магістрам 
з управління фінансово-економічною 
безпекою, є важливим для кожного 
студента. Нехай ця щаслива мить за-
лишиться гарним спогадом для них 
і візитівкою в щасливе майбутнє, а 
омріяна спеціальність стане запо-
рукою професійного становлення та 
стабільності.

Ольга Губарик, куратор групи 
МгУФЕБ-1-15, доцент

Перший випуск магістрів з управління 
фінансово-економічною безпекою

6 березня відбувся випуск сту-
дентів факультету менеджменту і 
маркетингу навчально-наукового 
інституту економіки за освітнім 
ступенем «Магістр». Цього року 
ступінь магістра здобули 120 ви-
пускників за спеціальностями «Ме-
неджмент організацій і адміністру-
вання (за видами економічної діяль-
ності)» та «Маркетинг». 

Урочистий захід проходив у кон-
ференційній залі ДДАЕУ під керів-
ництвом проректора з навчальної 
роботи – Петра Володимировича 
Волоха. На заході також були при-
сутні директор ННІЕ, професор 
Павлова Галина Євгеніївна, декан 

факультету менеджменту і марке-
тингу, доцент Курбацька Лариса 
Миколаївна, завідувачі випуско-
вих кафедр: професор Сиченко Ві-
ктор Володимирович, доцент Без-
ус Роман Миколайович, а також 
куратори випускних груп, які ви-
словили найкращі побажання ви-
пускникам.

Також на свято були запрошені 
батьки студентів, їхні друзі й ро-
дичі, які мали можливість приві-
тати випускників та побажати їм 
успіхів у майбутньому.

Л.С. Безугла, заступник ди-
ректора ННІЕ з виховної роботи

Урочистий випуск магістрів факультету менеджменту і маркетингу 
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Середина 1980-х рр. Участь студентів-аграрників у вело-забігу. 
В той час у нашому навчальному закладі був цілий вело-парк. Чи-
малою заслугою численних спортивних злетів була сумлінна робо-
та завідувача кафедри фізичного виховання В.І. Мілегіна

Початок 1970-х рр. Внизу, біля ґрунтово-
го розрізу, випускниця ф-ту механізації с.-г. в 
різний час керувала практикою студентів за-
відувала полігоном навчгоспу «Самарський» 
Марія Василівна (на жаль не вдалося з’ясувати 
прізвище). Вгорі, трохи праворуч, проф. Мико-
ла Омелянович Бекаревич. Навпроти нього, 
праворуч, проф. Микола Трофимович Масюк

Початок 
1990-х рр. 
С п і в о ч и й 
к о л е к т и в 
х у д о ж н ь о ї 
самодіяль -
ності держа-
вного аграр-
ного універ-
ситету

Фотознімок 
розповість

Ось і пролетіли 1,5 роки навчання у 
магістратурі студентів групи МгОА-
1-15. Протягом цього періоду вони 
отримували глибокі знання з обліку, 
звітності, аудиту, внутрішньогоспо-
дарського контролю в сферах еконо-
мічної діяльності, банках, бюджетних 
установах, інших країнах.

Протягом навчання майбутні 
магістри з обліку і аудиту брали 
участь у вітчизняних і міжнародних 
науково-практичних конференціях, 
круглих столах. Підготовка май-
бутніх фахівців передбачала поси-
лену комп’ютерну підготовку. Сту-
денти мали можливість працювати 

в комп’ютерних класах, опановую-
чи сучасні бухгалтерські програм-
ні продукти, вивчати програму 1С: 
Підприємство 8.2. У навчальному 
процесі використовувалися муль-
тимедійні технології, проводилися 
практичні заняття з елементами ді-
лових ігор. Завдяки інтеграційним 

зв’язкам студенти забезпечувалися 
базами практик на провідних під-
приємствах регіону.

13-15 лютого цього року відбувся 
захист дипломних робіт магістрів зі 
спеціальності «Облік і аудит» – остан-
ній випуск магістрів за цією спеціаль-
ністю. 

Виконавши необхідні вимоги до 
підготовки випускових дипломних 
робіт, а саме: перевірений на плагі-
ат диплом та супровідні докумен-
ти до нього, тези (як мінімум, один 
виступ на конференції), статтю в 
фаховому виданні та автореферат, 
до захисту було представлено 28 
робіт. 

Голова екзаменаційної комісії 
д.е.н., доц. М.В.Дубініна та заступ-
ник голови д.е.н., проф. Г.Є.Павлова 
відзначили високу науковість пред-
ставлених робіт та відзначили до-
цільність запровадження авторе-
ферату замість демонстраційного 
матеріалу при захисті випускових 
магістерських робіт. 

Середній бал захисту склав 4,33. 
Магістри з обліку і аудиту отримали 
11 дипломів з відзнакою, двом студен-
там рекомендовано продовжити на-
вчання в аспірантурі університету, а 
результати 12 випускових дипломних 
робіт екзаменаційною комісією реко-
мендовано до впровадження в реаль-
ний сектор економіки.

Бажаємо наснаги, здоров’я та опти-
мізму!

Тетяна Погорєлова,  
куратор групи МгОА-1-15, доцент

Рекомендовано до впровадження!
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На відкритті серед запрошених гостей 
були представники влади та громадськос-
ті. З підтримкою ініціатив молодих на-
уковців, що дозволяють розвивати та удо-
сконалювати наукові здібності виступи-

ли: Каміль Примаков – заступник голови 
Дніпропетровської облдержадміністрації, 
Олексій Полторацький – директор депар-
таменту освіти і науки Дніпропетровської 
облдержадміністрації, 
доктор техн. наук, про-
фесор Національного 
гірничого університету 
Сергій Власов – голо-
ва регіональної ради по 
роботі з молодими вче-
ними Придніпровського 
наукового центру НАН 
України і МОН України, 
Роман Безус – екс-голова 
РМВ Дніпропетровської 
області, доктор екон. наук, професор, завід-
увач кафедри маркетингу Дніпропетров-
ського державного аграрно-економічного 
університету, Олександр Іжболдін – ви-
конуючий обов’язки голови РМВ Дніпро-

петровської області та Наталія Сорокіна 
– модератор заходу та координатор шко-
ли, голова Ради молодих вчених Дніпро-
петровського регіонального інституту 
державного управління Національної ака-

демії держав-
ного управ-
ління при 
Президентові 
України.

У 2017 ро-
ці це – п’ята 
школа, яка 

присвячена формуванню компетенцій 
молодих учених з питань академічної 
доброчесності та впровадження в прак-
тику її стандартів.

17-18 березня цього року відбулася 
перша сесія Школи молодого вченого 
«Академічна доброчесність». Протя-
гом двох днів тренінг проводив Артем 
Артюхов – начальник Центру науково-

технічної та економічної інформації 
Сумського державного університету, го-
лова підкомісії «Академічна доброчес-
ність» при МОН, координатор Проекту 
сприяння академічній доброчесності в 
Україні (SAIUP) у Сумському держав-
ному університеті. Тренер проводив 
дискусійну лекцію на тему: «Наукова 
етика у розвитку академічної кар’єри 
молодого вченого: данина моді чи жит-
тєва необхідність?» та нікого не зали-
шив байдужим до цього питання. Та-
кож учасники брали участь у рольових 
іграх та виконували дискусійні завдан-
ня, в яких обґрунтовували свої позиції 
стосовно болючих проблем, пов’язаних 
з академічною недоброчесністю. Ауди-
торія завзято та жваво обговорювала 
тему лекції, ділилася власним досвідом. 
Всі учасники залишилися в захваті від 
подачі матеріалу та від тих дискусійних 
питань, які підняв тренер.

Попереду ще дві сесії, що будуть 
проведені в різних ВНЗ та наукових 
установах м. Дніпро. Традиційно, Шко-
ла мотивує молодих науковців і покли-
кана для об’єднання в команди молодих 
дослідників різних галузей.

Сподіваємось, що створений за ре-
зультатами роботи Школи – 2017 Ко-
декс академічної доброчесності буде ви-
користовуватися на Дніпропетровщині.

Рада молодих вчених ДДАЕУ

Школи молодого вченого – 2017
15 березня у коворкінг-центрі «Geo Hub» відбулося урочисте відкриття Школи молодого вченого – 2017 «Академічна 

доброчесність: проблеми дотримання та пріоритети поширення серед молодих вчених», яку проводить Рада молодих 
вчених Дніпропетровської області. Цей проект став переможцем обласного конкурсу проектів «Молоді вчені – Дніпро-
петровщині» та отримав підтримку Департаменту освіти і науки Дніпропетровської ОДА. Під час заходу відбулися 
загальні збори учасників та презентований план роботи Школи.

17 березня на базі Харківського національного аграрно-
го університету ім. В.В. Докучаєва було проведено заключ-
ний ІІ етап захисту студентських наукових робіт з напряму 
«Агрономія». Від Дніпропетровського державного аграрно-
економічного університету на розгляд комісії було направлено 
3 конкурсні роботи, а в цілому до галузевої конкурсної комісії 
ХНАУ ім. Докучаєва було надіслано 48 робіт із 19 ВНЗ України. 
За результатами рецен-
зування до ІІ туру допу-
щено 12 кращих. Пере-
можцем від ДДАЕУ (ди-
плом ІІІ ступеня) визна-
но студента 2 курсу аг-
рономічного факультету 
Володимира Бейка (на-
укові керівники: доцент 
кафедри селекції і насін-
ництва М.М.Назаренко, 
старший викладач ка-
федри рослинництва 
О.О.Іжболдін). 

У науковій роботі встановлено, що за допомогою методу 
білкових (гліадинових) маркерів на етапі попереднього ви-
пробування можна виявляти корис-
ні ознаки у рослин для добору в се-
лекції і насінництві пшениці м’якої 
озимої. Доведено ефективність гліа-
динових маркерів для підтримання 

сортової чистоти 
та визначення бі-
отипового складу 
сортів.

Голова галу-
зевої конкурсної ХНАУ ім. В.В. Докучає-
ва професор В.В.Дегтярьов зазначив, що 
цього року студентські конкурсні роботи 
були присвячені важливим напрямкам в 
агрономії. Подякував конкурсантам та їх 
науковим керівникам за участь і привітав 
переможців.

Олександр Мицик, доцент,  
декан агрономічного факультету

Вітаємо переможців Всеукраїнського конкурсу з напряму «Агрономія»
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7 березня в науковій бібліотеці на за-
сіданні читацького об’єднання «Рідно-
край» відбулася зустріч з працівниками 
кафедри обліку, аудиту та управління 
фінансово-економічною безпекою, яка 
присвячувалася 55-річчю від дня засну-
вання кафедри. Засідання проводилося 
у формі діалогу ведучої В.О.Гескіної 
та завідуючого кафедри, професора, 
доктора державного управління, Ігоря 
Павловича Приходька, який керує ка-
федрою 8 років. На кафедрі працюють 
випускники університету, 4 професо-
ри, 3 доктори наук з державного управ-
ління – Наталія Володимирівна Бон-
дарчук, Леся Миколаївна Васільєва, та 
доктор економічних наук Галина Євге-
ніївна Павлова, яка очолює Навчально-
науковий інститут економіки, інші 
науково-педагогічні працівники.

Ігор Павлович розповів про істо-
рію кафедри, її заснування спочатку 

вона мала назву «Ка-
федра бухгалтерського 
обліку та статистики», 
потім ще декілька разів 
міняла назву згідно її 
спеціалізації. 

З 2015 року кафе-
дра має назву обліку, 
аудиту та управлін-
ня фінансово-еконо-
мічною безпекою. В 

2017 році відбувся перший випуск 
даної спеціальності та пройдено 
первинну акредитацію. На кафедрі 
викладається 38 дисциплін, працює 
наукова школа «Обліково-фінансова 
інноваційна система  АПК» та діє сту-
дентський науковий гурток «Дебет-
Кредит», яким керує професор Ната-
лія Володимирівна Бондарчук.

Протягом 2010-2017 рр. науково-
педагогічними працівниками кафедри 
захищено 3 докторських та 6 канди-
датських дисертацій. Кафедрою вида-
но 2 підручники з грифом Міносвіти 
та 5 навчально-методичних колектив-
них посібників, 4 монографії, в різних 
виданнях опубліковано 80 наукових 
статей.

Наприкінці виступу Ігор Павлович 
відзначив, що досягнення кафедри 
стали можливі завдяки згуртованому 
колективу: молодих вчених, науково-

педагогічних працівників – випус-
кників нашого університету. А також 
підкреслив важливу роль бібліотеки 
у навчально-науковому та виховному 
процесі.

Учасники музичного ансамблю 
«Дружба» подарували присутнім 
святковий концерт «Жінок ми слави-
мо в поезії, піснях». 

В концерті брали участь студен-
ти Д.Корольов, М.Кучма, М.Линник, 
А.Забігайло та ветерани творчих 
об’єднань С.Нємченко і В.Д.Сахаров.

Директор наукової бібліотеки 
А.Г.Братчик подякувала професору 
І.П.Приходьку за цікаву розповідь, 
побажала працівникам кафедри твор-
чого натхнення, наукових досягнень, 
а студентам – успіхів у навчанні. 

Віра Гескіна, методист  
наукової бібліотеки,  

керівник читацьких об’єднань

Безмежно віддані науці

Головним у 
сучасній нау-
ці сьогодні ви-
ступає співпра ця 
науковців, об’єд-
наних спільним 
бажанням зміню-
вати життя суспі-
льства і людини 
на краще. Між-
народне співро-
бітництво у на-
уці потребує від 
вченого не лише 
бажання реалі-
зовувати теоре-
тичні і приклад-
ні наукові дослідження, а й 
знання англійської мови, що 
відкриває горизонти і забез-
печує сприятливе підґрунтя 
для відкриттів, які володі-
ють критерієм «новизна» 
не лише української науки, 

а у світовому 
масштабі.

Але як же 
мо жна навчи-
тися писати 
гран тові заявки 
та працюва ти 
із науковця ми 
з різних країн 
світу? Чи мож-
на оволодіти 
м и  с  т е ц т в о м 
пре зентувати 
свої досліджен-
ня  іноземною 
мовою з ви-
к о р и с т а н -

ням інноваційних мето дів,  
якими користуються най ви-
датніші науковці сьогодення?

Дякуючи Британській 
Раді в Україні та її проекту 
«Researcher Connect» – все 
можливо!

Після ретельного від-
бору кандидатів з високим 
рівнем володіння англій-
ською мовою та мотивова-
них до реалізації наукових 
проектів претенденти про-
ходять триденні тренінгові 
семінари за участі сертифі-
кованих британських тре-
нерів.

Так 18 молодих учених 
із різних регіонів Украї-
ни мали можливість по-
глибити свої знання з іно-
земної мови. Від Дніпро-
петровського державного 
аграрно-економічного уні-
верситету брала участь у 
заході доцент кафедри збе-
рігання і переробки сіль-
ськогосподарської продук-
ції, заступник голови ради 
молодих вчених ДДАЕУ 
Світлана Миколенко, яка 

була люб’язно запрошена 
Британською Радою на тре-
нінг, що проводився в Дні-
пропетровській обласній 
державній адміністрації 27, 
28 лютого і 1 березня, та 
успішно пройшла навчання 
за серією модулів, спрямо-
ваних на розвиток комуні-
кативних навичок молодих 
вчених, таких необхідних 
для успішного міжнарод-
ного спілкування та спів-
праці. Тренінг, проведений 
британським експертом То-
масом Спейном та фахівця-
ми Британської Ради надав 
усім учасникам поглиблене 
розуміння та інструменти 
для ефективного спілку-
вання, незалежно від ситу-
ації чи контексту.

Рада молодих  
вчених ДДАЕУ

Молоді дослідники поглиблюють знання з англійської мови
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4 березня після 
тривалої хвороби пі-
шов з життя наш ко-
лега, справжній фа-
хівець своєї справи, 
талановитий педагог, 
чуйна та добропоряд-
на людина, професор 

Станіслав Васильович Кагадій. 
Народився Станіслав Васильо-

вич 12 жовтня 1937 року в селі Кар-
ла Маркса, Бердянського району, За-
порізької області в родині вчителя. З 
1964 року, після закінчення механіко-

математичного факультету Дніпропе-
тровського державного університету за 
фахом «Механіка», працював на кафе-
дрі теоретичної механіки та опору ма-
теріалів сільськогосподарського інсти-
туту, аграрного, аграрно-економічного 
університету на посадах асистента, до-
цента, професора, завідувача кафедри, 
першого проректора університету, 
проректора з навчальної роботи. Біль-
ше 25 років, з 1976 по 2001 р. Станіслав 
Васильович обіймав посаду проректо-
ра з навчальної роботи університету, 
зробив вагомий внесок в розбудову на-

вчального закладу, надання йому чет-
вертого рівня акредитації, створення 
нових факультетів і спеціальностей. 
Користувався заслуженою повагою се-
ред колег і студентів. Вічна пам'ять про 
добру, чуйну, високопорядну людину 
залишиться в серцях наших виклада-
чів, науковців, студентів, в серцях тих, 
хто знав Станіслава Васильовича. Не-
хай Земля буде йому пухом!

Кафедра теоретичної механіки та 
опору матеріалів, деканат ІТФ,  

ректорат, профком

Благословен той день і час,
Коли прослалась килимами
Земля, яку сходив Тарас
Малими босими ногами.

Такими словами розпочалися літе-
ратурні читання з нагоди 203-річниці 
від дня народження Т.Г. Шевченко.

Розпочала літературні читання ви-
кладач літератури О.М. Садовська.

Студенти коледжу продекламували 
вірші поета «Сон», «Мені тринадцятий 

минало», «Минають 
літа молодії», «Ме-
ні однаково», «Зоре 
моя вечірняя», «Ну 
що б здавалося сло-
ва», «Заповіт».

Слова поета Шевченка вчать нас най-
святішої любові – любові до своєї мате-
рі України.

І.А. Пахуча, завідуюча бібліотекою

Кожна генерація нама-
гається відкрити для себе 
«свого» Шевченка – справж-
нього і правдивого, людину 
і митця. Наукова бібліотека 
свою місію вбачає у заохо-

ченні молоді до подальшого 
вивчення життя і творчості 
письменника.

З цією метою 1 березня 
2017 р. в науковій бібліотеці 
розпочато Шевченківські чи-
тання «Духовний заповіт Коб-
заря». На кураторській годині 
присутні студенти 1-го курсу 
факультетів агрономічного та  
водогосподарської інженерії  

та екології переймалися те-
мами: «Багатогранний та-
лант Шевченка», «Сенс його 
життя», «Загадки Кобзаревої 
творчості», «Жінки в житті 
поета», «Шевченкові проро-
цтва майбутнього України». 
Директор бібліотеки Анто-
ніна Григорівна Братчик від-
крила захід теплим словом 
про поета. Учасники та веду-
чі заходу, одягнені в україн-
ський національний одяг, 
створили атмосферу любові 
до України, рідного краю та 
гордості за генія українського 
народу. Студенти групи А-2-
16 Миростав Кучма, Даніїл 
Корольов, Микола Линник, 
Настя Касьянова, куратор 
Олена Володимирівна Син-
чук, студентка групи ОПС-
1-16 Аліса Забігайло, читали 
уривки з поеми «І мертвим, і 
живим, і ненародженим…».

З власними поетични-
ми рядками, присвячени-
ми Великому Кобзареві 
виступила керівник твор-
чих об’єднань Віра Олек-
сандрівна Гескіна.

Захід був пізнаваль-
ним і цікавим як для 
учасників, так і для гля-
дачів, які змогли дізнатися 
про нові дослідницькі роз-
відки з життя поета. Діяла 
ілюстративно-книжкова ви-
ставка «Стежками творчості 
Великого Кобзаря».

Окрасою свята стали 
пісні на слова Т.Г. Шевчен-
ка «Повій, вітре, на Вкраї-
ну», «Думи мої думи» та 
пісня «Зачаруй мене своєю  
мовою», яку написали під 
впливом творчості поета 
учасники вітальні Діана 
Книш та Наталія Салімо-
ненко, виконані ветераном 
літературної вітальні «Гар-
монія» Василем Данилови-
чем Сахаровим.

Різні сторінки життя по-
ета озвучили працівники бі-
бліотеки Світлана Федорів-

на Дубровська, Валентина 
Іванівна Андреєва та Тетяна 
Іванівна В’юнова.

Захід завершила заступ-
ник директора бібліотеки 
Людмила Євгеніївна Пруд-
ка, яка відзначила, що в 
наші дні особливо глибоко 
та повчально сприймається 
Шев ченкове слово. Пое зія 
потрібна людині, вона допо-
магає розвивати і збагачу-
вати душу людську, сповнює 
розум мудрістю і ніжністю, 
багатобарвними і щирими 
почуттями, прагненнями, 
стремліннями. Присутні ви-
словили Науковій бібліотеці 
вдячність за свято україн-
ського слова та поезії.
Тетяна В’юнова, завідувач 
сектором наукової бібліотеки

Шевченківські березини

Є такі постаті в нашій культурі, які уособлюють живу 
душу народу і стають виразниками національного буття. 
Такою постаттю для української нації є Тарас Григорович 
Шевченко. Минають роки і століття, а слово Великого по-
ета, одного із найвидатніших синів України, живе серед 
нас і надихає нові покоління.


